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Svar på Social- og Ældreudvalgets spørgsmål nr. 708 (Alm. del) af 

7. juni 2021 stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF) 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad man gør for at sikre, at det offentlige ikke digitaliserer 
for digitaliseringens skyld, men at der er et egentligt behov? F.eks. findes der i 
forvejen velfungerende fysiske kørekort og sundhedskort, men der er alligevel 

udviklet digitale versioner, som skal fungere side om side med de fysiske. 

Svar 

Den offentlige digitalisering foregår i meget stort omfang i et samarbejde mellem 

kommuner, regioner og staten. Dette samarbejde er med til at sikre en bred tilslut-

ning til de forskellige løsninger.  

Digitaliseringen sker for at tilbyde løsninger, der fungerer godt og effektivt for 

både borgere og samfund.  

De nævnte nye digitale løsninger – kørekort og sundhedskort – er et supplement 

til de eksisterende fysiske kort. Der er således ikke noget krav om at anvende de 

digitale løsninger, hvis man foretrækker de nuværende kort.  

Borgernes modtagelse af både Sundhedskort-appen og Kørekort-appen viser, at 

der er både interesse og efterspørgsel efter digitale supplementer til fysiske bevi-

ser. Kørekort-appen er siden den 24. november 2020 blevet downloadet mere end 

1,4 mio. gange, og Sundhedskort-appen er siden den 1. juni 2021 blevet downloa-

det over 860.000 gange.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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